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Saborski zastupnik i predsjednik Županijske organizacije HDZ-a Varaždinske 

županije Anđelko Stričak u Hrvatskom je saboru u raspravi o prijedlog Zakona o 

izmjenama i dopunama Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi i 

prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lokalnim izborima naglasio da je 

sadašnji teritorijalni ustroj Hrvatske zadovoljavajući. 

 

Podsjetio je na djelokrug poslova iz nadležnosti županija, gradova i općina, od 

obrazovanja i uređenje naselja, preko izgradnji poduzetničkih zona do komunalnog 

uređenja i zdravstva. 

 

– Raspravljamo o svemu onome što je našim građanima bitno, a ja smatram da oni 

najbolje znaju što im je bitno i bitnije. Stoga me zaista čude izjave pojedinih kolega o 

potrebi ukidanju županija, gradova i općina. Zar itko smatra da zna bolje što treba 

kojoj županiji, gradu ili općini od njenih građana i njihovih izabranih predstavnika? – 

upitao je Stričak. 



 

Upitao je i hoće li mlade obitelji ostati u ruralnim područjima bez vrtića, škole ili 

ambulante primarne zdravstvene zaštite i hoće li se takvi krajevi brže i bolje razvijati 

ako im se ukine mogućnost da sami vode brigu o svom području. 

 

Naveo je nekoliko dobrih primjera razvoja takvih sredina. 

 

– Bi li općine Jalžabet i Gornji Kneginec, da nemaju status općine, imale 

poduzetničke zone u kojima je zaposleno na tisuće osoba i s izvozom iz tih zona koji 

se mjeri milijardama? Bi li se područje općine Vidovec razvilo u najvećeg proizvođača 

povrća na sjeveru Hrvatske? Bi li se u općini Sveti Ilija danas gradila nova osnovna 

škola, a u općini Martijanec dograđivala, naravno uz potporu Županije i Ministarstva? 

Bi li Osnovna škola Visoko imala školsku športsku dvoranu da Visoko nema status 

općine? – upitao je Stričak podsjetivši da se na području Varaždinske županije sada 

gradi 13 vrtića. 

 

– Najlakše je sve ukinuti, izgraditi je puno teže. Za to trebaš imati najprije viziju, 

potom neko idejno rješenje, pa to pretočiti u određene projekte i troškovnike, ishoditi 

dozvole, zatvoriti financijsku konstrukciju, raspisati natječaje, izgraditi i potom dati 

građanima na korištenje. To je puno teže – rekao je saborski zastupnik. 

 

Stričak smatra da se kod prijedloga „ukidanja županija, gradova i općina“ radi o čistoj 

demagogiji i populizmu i da bi onima koji to predlažu primjerenije bilo da govore o 

spajanju županija, gradova i općina. 

 

– Zanima me kako bi kolege iz SDP-a, Zeleno-lijeve koalicije, Mosta ili Domovinskog 

pokreta objasnili Međimurcima pripojenje Varaždinu ili obrnuto? Ili npr. općina: 

Cestice, Petrijanca, Maruševca i Donje Voće Vinici. Ili u Koprivničko-križevačkoj 

županiji općina Kalnik i Gornje Rijeke Svetom Petru Orehovcu. Baš me zanimaju ta 

obrazloženja – rekao je Stričak u Saboru.  

 

– Smatram da je sadašnji teritorijalni ustroj zadovoljavajući, da je ovaj prijedlog o 

ukidanju mjesta zamjenika župana, gradonačelnika i načelnika dobar, a uštede 

dobrodošle – zaključio je saborski zastupnik iz Varaždinske županije. 


